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Przewodnicząca Komisji Radna Urszula Paździorek-Pawlik 
Jeszcze raz wszystkim. Otwieram posiedzenie Komisji Porządku Publicznego, Zdrowia, Spraw 

Społecznych i Samorządowych w dniu 8 czerwca. Bardzo serdecznie witam na dzisiejszej Komisji Pana 

Prezydenta Macieja Gramatykę, wszystkich Naczelników Urzędu Miasta oraz jednostek naszych 

gminnych. Bardzo serdecznie witam Koleżanki i Kolegów Radnych, Przedstawicieli Policji oraz Straży 

Miejskiej. Bardzo serdecznie Państwa witam. Bardzo proszę o zgłoszenie swojej obecności na Komisji 

Państwa Radnych. Pani Radna Wiceprzewodnicząca Ania Krzystyniak. Jest obecna, natomiast  

nie może się połączyć z nami, bo jest daleko od naszego kraju. Jest, śledzi całą Komisję, jest z nami. 

Ja będę miała od Pani Radnej SMS-y głosujące. Pani Radna Lidia Gajdas. 

Radna Lidia Gajdas 

Tak, jestem, witam. 

Przewodnicząca Komisji Radna Urszula Paździorek-Pawlik 
Dzień dobry. Pani Radna Ola Wysocka-Siembiga. 

Radna Aleksandra Wysocka-Siembiga 

Jestem, jeszcze raz dzień dobry. 

Przewodnicząca Komisji Radna Urszula Paździorek-Pawlik 
Dzień dobry. Pan Radny Grzegorz Gwóźdź. 

Radny Grzegorz Gwóźdź 

Obecny, dzień dobry. 

Przewodnicząca Komisji Radna Urszula Paździorek-Pawlik 
Pan Radny Wojciech Czarnota. 

Radny  Wojciech Czarnota 

Dzień dobry. 

Przewodnicząca Komisji Radna Urszula Paździorek-Pawlik 
Dzień dobry. I ja jestem. Czy Państwo macie jakieś uwagi do protokołu z posiedzenia Komisji Porządku 

Publicznego, Zdrowia i Spraw Społecznych i Samorządowych w dniu 16 maja? Nie widzę.  

Uważam, że protokół zostaje przyjęty. Przechodzimy do pytania, jeszcze, którego nie zadałam.  

Czy macie Państwo jakieś uwagi do porządku obrad? Czy coś chcecie w nim zmienić? Nie widzę. 

Dziękuję bardzo. W takim razie przechodzimy do punktu 4, zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie 

powierzenia reprezentowania Gminy Miasta Tychy w Zgromadzeniu Związku Międzygminnego 

„Międzygminny Dom Pomocy Społecznej”. Jesteście Państwo w posiadaniu tego projektu uchwały.  

I treść tej uchwały brzmi, że powierza się na okres pierwszej kadencji reprezentowanie Gminy Miasta 

Tychy w Zgromadzeniu Związku Międzygminnego „Międzygminny Dom Pomocy Społecznej” Panu 

Maciejowi Gramatyce Zastępcy Prezydenta Miasta do spraw społecznych. Statut tego Związku 

Międzygminnego mieliśmy na Komisji, mieliśmy na sesji. Znacie Państwo ten statut i w związku  

z tym otwieram dyskusję. Czy ktoś chciałby zabrać głos? Nie widzę. Przechodzimy do głosowania.  

Kto jest przeciwny pozytywnemu zaopiniowaniu projektu uchwały w takim brzmieniu? Nie widzę.  

Kto się wstrzymał? (niewyraźne) jesteśmy za. Kolejny projekt uchwały w sprawie wyznaczenia 

przedstawicieli Gminy Miasta Tychy do Zgromadzenia Związku Międzygminnego „Międzygminny Dom 

Pomocy Społecznej”. I w paragrafie 1 tego projektu uchwały, który brzmi, wyznacza się następujących 

przedstawicieli Gminy Miasta Tychy do Zgromadzenia Związku Międzygminnego „Międzygminny Dom 

Pomocy Społecznej”. (niewyraźne)  Radnych Grzegorza Gwoździa, Grzegorza Kołodziejczyka, Urszulę 

Paździorek-Pawlik i Sławomira Wróbla. Gwoli wyjaśnienia dla osób, które może nie śledziły tego,  

ten skład został, znaczy decyzją Pana Prezydenta... (niewyraźne) (niewyraźne) i szefowie klubów jakby 
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drogą konsultacji w swoich klubach te osoby, które zostały wymienione. Bardzo proszę, poddaję  

ten projekt uchwały pod dyskusję. Kto z Państwa (niewyraźne)? na ten temat wypowiedzieć.  

Ja myślę, że wszyscy Państwo w związku z tym, że w klubach było to omawiane (niewyraźne) 

(niewyraźne) Nie widzę chętnych do dyskusji. Bardzo proszę, kto z Państwa jest przeciw pozytywnemu 

zaopiniowaniu projektu uchwały, który znajduje się w punkcie 5 porządku obrad. Nie widzę.  

Kto się wstrzymał? Projekt uchwały został zaopiniowany pozytywnie. W punkcie 6 mamy przyjęcie planu 

pracy naszej Komisji na drugie półrocze 2022 roku. Taki szymel, taki właściwie projekt otrzymaliście 

Państwo. Ja bym bardzo prosiła, żebyście Państwo zastanowili się nad tym projektem i ewentualnie  

coś dodali, czy coś zmienili. Bardzo proszę.  

Radna Lidia Gajdas 

Pani Przewodnicząca, mogę?  

Przewodnicząca Komisji Radna Urszula Paździorek-Pawlik 
Bardzo proszę. 

Radna Lidia Gajdas 

Dziękuję serdecznie. Szanowni Państwo Radni, ja bym prosiła, abyście, abyśmy się zastanowili  

i abyście wy też swoją akceptację dla mojej propozycji dali. Otóż proponuję, aby złożyć do porządku 

naszej Komisji drugiego półrocza problem, który chyba wszystkich nas dotyczy. Otóż jest to problem 

związany z hulajnogami w naszym mieście. To znaczy, no to tak teraz powiem bardzo szeroko, 

wiadomo, natomiast ja tutaj mówię o problemie porzucania tych hulajnóg na ciągach pieszych. Dostałam 

nawet informację, że ileś jest przypadków, że rowerzyści przez nie się przewracają, a myślę, ostatnie 

dni pokazały, że te hulajnogi chyba nie są do końca wypożyczane w sposób prawidłowy. Otóż to ostatni 

właśnie przypadek, dziecko czternastoletni wypożycza hulajnogę, gdzie czytałam regulamin 

wypożyczania hulajnóg, gdzie w tym regulaminie jasno pisze, że musisz mieć 18 lat żeby taką hulajnogę 

wypożyczyć. No i czego skutkiem potem są potrącenia różnego rodzaju w naszym mieście.  

Otóż ten problem na pewno jest szerszy, ja tylko mówię,  jakby tak bardzo jakby krótko o tym temacie, 

aczkolwiek na pewno on wymaga rozszerzenia. Ja bym proponowała aby taki temat no nie wiem,  

może Pani Przewodnicząca na październik wrzucić, kiedy będziemy na Policji z naszą Komisją,  

tu rozmawiałyśmy z Panią Przewodniczącą na ten temat. 

Przewodnicząca Komisji Radna Urszula Paździorek-Pawlik 
Tak. Proszę zerknąć, proszę zerknąć na październik, na 17 października na posiedzeniu wyjazdowym 

uwzględniłam trzy tematy, Komenda Miejska Policji to oczywiście omówienie bezpieczeństwa ruchu 

drogowego na terenie Miasta Tychy za pierwsze półrocze 2022 już i omówienie zasad wypożyczania 

hulajnóg elektrycznych w mieście. Ustaliłam po naszej rozmowie, bo rzeczywiście problem istnieje, 

problem istnieje, ja jestem również bardzo zmartwiona, ponieważ bardzo często się tak zdarza,  

że jest gdzieś jakeś miejsce, jakiś no powiedzmy sobie sklep, coś, a koło tego sklepu wieczorem późno 

leżą 2, 3 hulajnogi rzucone po prostu. No jest to jakiś temat do dyskusji. Dobrze, to mamy. Co jeszcze 

byśmy ewentualnie? Ja tutaj mam ten listopad bardzo ubogi, bo on jest tylko opiniowanie projektu 

budżetu miasta Tychy. Czy macie Państwo jakieś jeszcze tematy związane z bezpieczeństwem,  

ze zdrowiem? No ze zdrowiem to tak powiedzmy szczerze, to w tej chwili no myślałam o programach 

profilaktycznych, ale jest tutaj z nami Pani Naczelnik Iwona Bińkowska i bardzo ładnie mi wytłumaczyła 

co jeszcze można i co Państwo robią, a robią naprawdę bardzo dużo, więc tematu nie uwzględniałam. 

No chyba, że Pani Naczelnik chciałaby jeszcze, żebyśmy o czymś porozmawiali na Komisji. 

Ewentualnie. Bardzo proszę. 

Naczelnik Wydziału Zdrowia i Spraw Społecznych Iwona Bińkowska 

Szanowni Państwo, no my i tak i tak będziemy się gdzieś tam dołączać do tego programu, ponieważ  

no cały rok coś się dzieje u nas w urzędzie w wydziale więc na pewno do tego planu dojdą punkty.  

Teraz mi trudno powiedzieć z czym będziemy dołączać. Na pewno to będzie program przemocy  

na przykład, ale nie jestem w stanie Państwu powiedzieć, który to będzie miesiąc. 

Zastępca Prezydenta do Spraw Społecznych Maciej Gramatyka 

Pani Przewodnicząca, czy mogę ja? Bo Pani Naczelnik zawsze jest bardzo skromna, więc pewnie  

tego nie powie, ale ja myślę, bo to jest trochę tak, że my te programy profilaktyczne uruchamiamy 

wraz z sytuacją, jak uwalniają się pieniądze, bo dzisiaj mamy zaplanowane milion na programy 

http://bip.umtychy.pl/index.php?action=PobierzPlik&id=497361

Data wygenerowania dokumentu: 2024-07-27 18:36:45



profilaktyczne, ale wiemy, że po konkursie na szczepienie HPV zablokowany jest prawie milion,  

dlatego że te stawki za szczepienia w tym roku są wyjątkowo wysokie. No i teraz czekamy  

do tego momentu, kiedy pierwszą dawką zostaną zaszczepione ta pierwsza grupa dziewcząt,  

które po prostu zostaną zgłoszone i wtedy będziemy wiedzieć, ile mamy pieniędzy na te kolejne 

programy, które moglibyśmy realizować, więc tak naprawdę będziemy w miarę uwolnionych pieniędzy 

wymyślać kolejne działanie, które zresztą Państwo zgłaszali i będziemy je realizować.  

Natomiast zmierzam do tego, że można, myślę, zaplanować taki punkt, nie wiedziałem czy, czy jest 

tutaj w porządku. Gdzieś tam pod koniec roku, żebyśmy pokazali, jakie działania były realizowane,  

bo pewnie w granicach listopada czy grudnia Pani Naczelnik będzie w stanie Państwu pokazać  

po prostu wszystkie te działania, które w ciągu roku zostały zrealizowane, a jednocześnie to będzie 

jeszcze taki czas, że no będzie można podjąć decyzję, co kontynuować, czego nie, bo my już dzisiaj 

mamy takie wnioski, że na przykład ja bardzo chciałem, żebyśmy szczepili kobiety w ciąży przeciwko 

grypie no i to gdzieś tam mieliśmy uwzględnione, ale wiemy, że w trakcie zmieniły się zasady i NFZ 

finansuje te szczepienia. Podobnie ze szczepieniem seniorów przeciwko grypie, no my zawsze 

szczepiliśmy, ale znów zmieniły się zasady i wiemy, że osoby 75+ będzie NFZ szczepił, będzie 

refundacja, więc to się zmienia, no ale możemy się zastanawiać. Będziemy wtedy w stanie pod koniec 

roku Państwu powiedzieć, co zostało zrealizowane, gdzie są zmiany, co ewentualnie robić innego  

i możemy wtedy podyskutować o tym, co planować na kolejny rok, a z czego może zrezygnować  

bo się nie sprawdza. 

Przewodnicząca Komisji Radna Urszula Paździorek-Pawlik 
Dobrze, dziękuję bardzo. To ja proponowałabym w takim razie w listopadzie omówienie realizacji 

programów profilaktycznych finansowanych przez Gminę Tychy w roku 2022. Czy tak mogłoby być?  

Zastępca Prezydenta do Spraw Społecznych Maciej Gramatyka 

To Pani Naczelnik jakby się wypowiedziała, czy to jest dobry termin, bo ja wiem, że mają też 

harmonogram prac. 

 

Naczelnik Wydziału Zdrowia i Spraw Społecznych Iwona Bińkowska 

To znaczy tak, no w listopadzie nie będę miała na pewno pełnych jeszcze danych, bo tak naprawdę 

programy trwają do końca roku. Więcej danych będę miała w grudniu, ale jeszcze też niepełne,  

więc ja myślę, że jeżeli można to w grudniu, w lepiej w grudniu. 

Przewodnicząca Komisji Radna Urszula Paździorek-Pawlik 
W grudniu. Dobrze, to w takim razie będzie taki temat w grudniu. Dobrze, dziękuję bardzo. Czy jeszcze 

mamy jakieś tematy? 

Radna Lidia Gajdas 

Pani Przewodnicząca, bo my mamy zapisane w tym październiku wypożycza…, już, już, już bo muszę 

sobie... 

Przewodnicząca Komisji Radna Urszula Paździorek-Pawlik 
Ja zapisałam omówienie zasad wypożyczania hulajnóg elektrycznych w mieście Tychy. 

Radna Lidia Gajdas 

No właśnie, ja bym to bardziej może rozbudowała, by było, nie wiem, może zasady porządku  

też poruszania się i wypożyczania hulajnóg, żeby tak... 

Przewodnicząca Komisji Radna Urszula Paździorek-Pawlik 
(niewyraźne). 

Radna Lidia Gajdas 

Zasady porządku i wypożyczania, czy tam i poruszania się i wypożyczania hulajnóg w mieście,  

bo o ten porządek nam też chodzi, zasady porządku poruszania się i wypożyczania hulajnóg w mieście. 

(niewyraźne) 

Przewodnicząca Komisji Radna Urszula Paździorek-Pawlik 
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Ja określając to w ten sposób, miałam na myśli, że wypożyczenie łączy się z wypracowanymi jakimiś 

regulaminem. 

Radna Lidia Gajdas 

(niewyraźne) o tym myślę. 

Przewodnicząca Komisji Radna Urszula Paździorek-Pawlik 
O tym myślałam. Prawda. To nie pisałam już o o tym, jak się mają poruszać, bo pomyślałam,  

że to może będzie w regulaminie omówienie zasad albo... 

Radny Grzegorz Gwóźdź 

Może dajmy zasady korzystania z hulajnóg. 

Radna Lidia Gajdas 

No albo też. 

Przewodnicząca Komisji Radna Urszula Paździorek-Pawlik 
Zasad korzystania, o, dobrze zamiast wypożyczania, korzystania  dobrze, dobrze. Wypożyczenia, 

korzystania z hulajnóg elektrycznych w mieście. Dobrze. I trzeci punkt w grudniu to jest właśnie  

to omówienie realizacji, realizacji programów profilaktycznych finansowanych przez Gminę Tychy  

w 2022 roku. Dobrze, to byłoby grudzień i jeszcze może coś nam się nasuwa. Już. Żebyśmy objęli.... 

A ze strony zdrowia, właściwie no nie wiem, czy jest coś, co budziłoby naszą, naszą, jeszcze,  

No to może to, zawsze mamy jeszcze czas. Możemy to jeszcze, chociaż nie, właściwie dzisiaj Komisja 

powinna zaopiniować ostateczny projekt tego planu pracy. Dobrze, to w takim razie zapytam,  

czy w takim kształcie zmienionym projekt planu pracy na drugie półrocze 2022 roku czy jest ktoś 

przeciwny takiemu projektowi? Nie widzę. Kto się wstrzymuje? Nie widzę. Czyli z tymi dwoma zmianami 

ten plan pracy będzie na sesji. Dziękuję bardzo. W takim razie przechodzimy do punktu kolejnego.  

To jest punkt 7, w sprawie przyjęcia planów pracy Komisji Rady Miasta na drugie półrocze.  

To jest zawsze nasz obowiązek jako Komisji, a treść tych planów pracy poznajemy na sesji.  

Czy Państwo, jest ktoś z Państwa przeciw temu projektowi uchwały? Nie widzę. Kto się wstrzymał?  

Nie widzę. Dziękuję bardzo. Czyli zaopiniowaliśmy pozytywnie. Jesteśmy w punkcie 8 omówienie zmian 

w statutach jednostek pomocniczych Miasta Tychy. Jak Państwo pamiętacie, w 2018 roku spotkaliśmy 

się z przedstawicielami Rad Osiedli, którzy na spotkaniu wspólnym zgłosili bardzo wiele różnych uwag, 

różnych problemów, z którymi borykają się Rady Osiedla. I wówczas też rozpoczęliśmy  

jak gdyby przygotowanie do zmian statutu, ponieważ wiele się zmieniło, ostatnio był w 2010 roku 

przygotowywany, wiele rzeczy ustawowych się pozmieniało. I postanowiliśmy wówczas poprosić Radę 

Osiedla w ramach jakby takiej konsultacji o zgłoszenie swoich praw propozycji do zmiany statutu Rad 

Osiedli i takie zmiany zostały naniesione. Było ich bardzo dużo. Odbyło się 29 stycznia 2020 roku 

spotkanie Komisja, w której Przewodniczącą była Pani Przewodnicząca Barbara Konieczna,  

byłam ja, był Radca Prawny Urzędu, Pan Mirosław Nosalik oraz Naczelnik Wydziału Rady Miasta Pani 

Iwona Roztropowicz. I na tym spotkaniu zostały, jak gdyby omówione te wszystkie propozycje Rad 

Osiedli zgrupowane, bo one się bardzo często powtarzały tak jak zresztą takie wnioski,  

to rzecz normalna, że się powtarzały i na te wnioski Radca Prawny udzielił konkretnej odpowiedzi,  

które są w ogóle realne, zgodne z prawem, a które są w ogóle niemożliwe i zostały one po prostu 

odsunięte. I w ten sposób na tej podstawie powstał pierwszy projekt statutu, ten projekt statutu 

otrzymaliście Państwo na chmurze. W tym projekcie statutu zostały pewne rzeczy uszeregowane, 

zmienione, bardzo jeszcze w niewielkim stopniu. Zmiany dotyczą głównie tego rozdziałów dotyczących 

wyborów. Natomiast pozostanie nam do przepracowania jeszcze jedna, bardzo ważna rzecz.  

To jest ostatnia część praktycznie tego statutu, to znaczy kwestie gospodarki finansowej Rad Osiedli, 

no to, bo też zmieniły się czasy, zmieniła się też potrzeba wydatkowania, sposobu wydatkowania 

pieniędzy z Rady Osiedla i Pan Prezydent Maciej Gramatyka z całą pewnością będzie starał się 

zgromadzić osoby, które będą mogły wypowiedzieć się na temat możliwości finansowania przez gminę 

pewnych działań Rad Osiedli, żeby to było na miarę obecnych czasów potrzeb dzieci  

i żeby to rzeczywiście te pieniądze były spożytkowane z jakimś dobrym celem. I dopiero po tych 

wszystkich poprawkach odbędą się konsultacje tego statutu i dopiero wtedy będziemy ustalać 

ostateczny, ostateczny stan. Chciałabym, żebyście Państwo się z tym statutem zapoznali,  

macie je wszyscy, pooglądajcie, bo macie też materiały jeszcze z poprzednich, bo z tych, na tych 

poprzednich dwóch komisjach myśmy otrzymali te wszystkie uwagi mieszkańców, jak również,  
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z Rad Osiedli, jak również ten opis, ten zbiorczy opis Komisji, na której to zostały, że tak powiem 

omówione. Bardzo proszę, żebyście się Państwo z tym zapoznali. Nic w tej chwili nowego nie wniesiemy 

już my do tego statutu bo to wszystko jest prawnie opracowywanej i to, co możliwe zostało po prostu 

poprawione. Czy chcielibyście Państwo na ten temat zabrać głos?  

Radny  Wojciech Czarnota 

Wojciech Czarnota, jeśli mogę. 

Przewodnicząca Komisji Radna Urszula Paździorek-Pawlik 
Tak. 

Radny  Wojciech Czarnota 

Ja rozumiem, że propozycje zmiany są w treści zapisane w kolorach 

Przewodnicząca Komisji Radna Urszula Paździorek-Pawlik 
W kolorach, tak. 

Radny  Wojciech Czarnota 

I tutaj między innymi jest o wyrównaniu kadencji, podobnie jak Rady Miasta do 5 lat. Ja rozumiem,  

że po konsultacjach będziemy chcieli wprowadzić ten pięcioletni okres mniej więcej równolegle jak okres 

Rady. 

Przewodnicząca Komisji Radna Urszula Paździorek-Pawlik 
Rady, tak. 

Radny  Wojciech Czarnota 

czyli ewentualna uchwała wejdzie w życie  z dniem wskazanym jakimś, jak będziemy wiedzieli,  

jak się kończy, albo jak zaczyna kolejna kadencja, tak?  

Przewodnicząca Komisji Radna Urszula Paździorek-Pawlik 
Tak. 

Radny  Wojciech Czarnota 

Taki jest zamysł?  

Przewodnicząca Komisji Radna Urszula Paździorek-Pawlik 
Tak, tak. Tym bardziej, że to jeszcze trochę długa droga, bo jeszcze i konsultacje jest z Radami 

 i tak dalej. Tam jest jeszcze parę innych (niewyraźne), a najwięcej można wczytać się też w te wyborcze 

rzeczy, które tam są zmienione i jest już elektronicznie. Jest już no, jest już troszkę tak powiedziałabym, 

jak sobie życzyli mieszkańcy, mieszkańcy Rad Osiedli. Natomiast ta część ostatnia jeszcze  

jest do wypracowania, do przepracowania, i myślę, że też z pożytkiem dla  prowadzących Rady Osiedla, 

jak również dla mieszkańców, których dana Rada obejmuje. Także będziemy na bieżąco.  

To jest pierwszy materiał w tej chwili, który w ogóle po tych zmianach się już jakoś ukonstytuował  

i jeszcze, jeszcze przed nami sporo pracy. Jeżeli macie Państwo jeszcze jakieś do tego będą uwagi, 

przemyślcie to jeszcze wszystko. To mamy  naprawdę jeszcze sporo czasu. Dziękuję bardzo.  

Sprawy bieżące i wolne wnioski. Ja też przy okazji tych, tego statutu chciałam też powiedzieć, że jeśliby, 

to do Państwa Radnych tak kieruję, gdyby były jakiekolwiek potrzeby zmiany wielkości danych Rad 

Osiedli, zmiany granic i tak dalej to proszę pamiętać, że Rady Osiedla muszą przejść całą procedurę, 

która jest dokładnie opisana i to jest ten czas, żeby zacząć, żeby to się nie zaczęło wszystko tuż przed 

wyborami, bo wtedy się nie zdąży. Jest tyle różnych tam, że tak powiem proceduralnych działań, łącznie 

z konsultacjami, z wszystkim, że się potem nie zdąży, a z doświadczenia wiemy, że  takie zmiany granic, 

o takie zmiany granic niektóre Rady wnioskowały i wnioskowały tuż przed wyborami i były zawiedzione, 

że nie można tego zrobić. Czy mamy jakieś wolne wnioski i bieżące sprawy do omówienia?  

Nie widzę. To bardzo serdecznie Państwu dziękuję za udział w Komisji i zamykam posiedzenie Komisji. 

Dziękuję bardzo. 

http://bip.umtychy.pl/index.php?action=PobierzPlik&id=497361
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